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To je otázka, kterou si všichni klademe. Dnes vám 
prozradíme, jak na tom naše odpadové hospodářství je, 
jaký vliv má naše rozhodnutí každého z nás na naše 
peněženky.

JAK JSME NA TOM S ODPADY?

V Libušíně se dlouhodobě potýkáme s velkým 
množstvím směsného a objemného odpadu, kvůli 
kterému nám rostou náklady na odpady. Proto jsme 
hledali vhodné řešení, jak ho snížit. 

Minulý rok jsme se pustili do velkých změn. Zavedli 
jsme pytlový sběr, evidenci odpadů na sběrném dvoře 
a podpořili domácí kompostování nákupem kompostérů. 
Výsledky nám ukazují, že to byl krok správným 
směrem. 

Každý občan loni vyprodukoval o 30 kg směsného 
a objemného odpadu méně než v roce 2022. I tak jsme 
ale překročili limity nového zákona o odpadech. Ten 
reaguje na negativní dopad skládkování a každoročně 
snižuje limity a navyšuje poplatky za ukládání 
směsného odpadu a objemného odpadu na skládku.

JAK JSME PŘEKROČILI LIMITY?

Každý občan loni vyhodil průměrně 298 kg směsného 
a objemného odpadu. Jenže v minulém roce byl limit 
180 kg/občan. Za každou tunu směsného a objemného 
odpadu na skládce, která byla do limitu, jsme zaplatili 
500 Kč. Každá tuna nad rámec nás stála 1000 Kč. 
V letošním roce je zákon ještě přísnější. Limit klesl na 
170 kg/občan a každá tuna nad rámec nás vyjde na 
1250 Kč. Naše odpadové hospodářství skončilo ve 
ztrátě 1954500 Kč, a proto musíme pokračovat 
v našem úsilí. Náklady na odpadové hospodářství 
snížíme poctivým tříděním všech odpadů, 
předcházením jejich vzniku a také udržováním pořádku 
u kontejnerových stání.

DÍKY PYTLOVÉMU SBĚRU 
UŠETŘÍME 340 000 KČ!

Každý lichý týden svezeme přibližně 620 pytlů 
s plastem a nápojovými kartony a 340 pytlů 
s papírem. To je obrovský úspěch, proto děkujeme 
všem občanům, kteří poctivě třídí. V porovnání 
s náklady na kontejnerová stání letos ušetříme
340 000 Kč.

Jak správně třídit do pytlů?

• Svoz pytlů probíhá každý lichý čtvrtek až od 7:00. 
Nemusíte díky tomu vystavovat pytel ke svozu už 
ve středu odpoledne, ale stačí ve čtvrtek ráno těsně 
před svozem. 

• Pytel vystavujte ke svozu úplně plný. Odevzdáním 
poloprázdného pytle zvyšujete jejich spotřebu, čímž 
zbytečně vytváříte další odpad. Také nám kvůli 
tomu rostou náklady, které platíme z našeho 
rozpočtu. Tím na to nakonec doplatíme všichni. 

• Před vystavením pytel zavažte. Usnadníte nám 
manipulaci a zabráníte vysypání odpadu.  

• Pokud máte větší 
odpad (např. 
plastový nábytek, 
krabice od televize 
apod.), a nevejde 
se vám do pytlů, 
odneste ho do 
sběrného dvora. 

Máme odpady pod kontrolou?
SKLÁDKOVACÍ LIMITY
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Pokračování na str. 2
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Pokračování ze str. 1

TŘIĎTE OLEJ Z KUCHYNĚ 

Olej nepatří do dřezu ani do záchodu. Hrozí, že tím 
ucpete potrubí či kanalizaci nebo že se dostane do řek 
a půdy. Po vychladnutí ho nalijte do prázdné PET 
láhve a až bude plná, vyhoďte ji do speciální nádoby na 
tuky, která je umístěna ve sběrném dvoře. 

KONTEJNEROVÁ STÁNÍ NA 
NÁMĚSTÍ BUDE HLÍDAT KAMERA

Ukázalo se, že díky pytlovému sběru ubylo nepořádku 
kolem kontejnerových stání. Za to vám děkujeme. 
Jedinou výjimkou jsou kontejnery na náměstí, kde 
často nacházíme odpad poházený po zemi. Stačí trocha 
větru a odpad je všude. Navíc ho musíme na náklady 
města odklízet a opět na to nakonec doplácíme všichni.  

Odkládání odpadu mimo kontejnery je navíc nelegální, 
proto zde nainstalujeme kameru, abychom věděli, kdo 
znečišťuje naše město. 

PŘEKOPÁVAČ KOMPOSTU 
ZDARMA VÁS ČEKÁ NA 
MĚSTSKÉM ÚŘADĚ 

Systém třídění máme skvěle nastartovaný, ale nejlepší 
odpad je stále ten, který vůbec nevznikne. Proto jsme 
vám také v předcházejících letech dali kompostéry, 
abyste zkompostovali svůj bioodpad a jako bonus 
získali kvalitní hnojivo.

Pravidelným překopáváním (promícháváním) urychlíte 

kompostování. A pokud si pořídíte překopávač, 
neriskujete bolesti zad a nenadřete se tolik jako 
s lopatou nebo s vidlemi.

Připomínáme, pokud překopávač kompostu ještě 
nemáte, vyzvedněte si ho zdarma na městském úřadě.

Děkujeme všem občanům, kteří s námi budují čisté 
město s minimem odpadů.

Ing. Vladimír Eichler, starosta

PŘEJEME VESELÉ VELIKONOCE
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Než jsme se nadáli, objevil se další kalendářní rok, a to 
s číslovkou 2024. Na jeho počátku jsme se tak, jako již 
tradičně vydali na zimní lyžařský kurz do Jindřichova. 
V rámci týdenního pobytu jsme si užili nejen lyžařské 
aktivity, zimní radovánky a sněhové hry, ale i návštěvu 
Dinoparku a Aquaparku.

Ani v zimních měsících nebyla nouze o vzdělávací akce. 
Žáci 2. stupně se díky projektu Planeta Země 3000 
vydali do kina Hutník na Kladně a zhlédli poutavý 
dokument „Kambodža“, zažili tak alespoň touto formou 
dobrodružství z jihovýchodní Asie.

Velkým úspěchem pro nás je umístění ve 2. ročníku 
keramické soutěže „O nejoriginálnější hrnek“ pořádané 

Domem dětí a mládeže Nymburk. V první kategorii 
obsadila žákyně 1. třídy, Bára Bencová, krásné 5. 
místo, ve druhé kategorii se pak podařilo Emě 
Fraňkové ze 4. třídy, umístit se na 2. místě.

V závěru března nás čeká několik akcí, na které se již 
dlouhou dobu těšíme. Připravena je pro nás Noc 
s Andersenem s tolik oblíbeným spaním ve škole. 
Velikonoční atmosféru nasajeme na tematickém 
projektu, tvořivých dílničkách či na VELIKONOČNÍ 
VÝSTAVĚ, která se koná 27. 3. od 16:00 na hřišti za 
školou.

Přejeme Vám pohodové jarní dny plné slunce,

Kolektiv ZŠ Libušín

Fyzické osoby mohou v tomto časovém rozmezí odevzdat ZDARMA tyto níže uvedené nebezpečné 
odpady:

• vyjeté oleje a použité olejové filtry, vč. obalů
• barvy a laky, včetně obalů
• kyseliny, rozpouštědla, čističe a další domácí chemii
• nádobky od sprejů
• staré a nepotřebné léky
• lednice
• TV, PC
• zářivky a výbojky
• autobaterie a monočlánky

Ze základní školy

Plán svozu nebezpečného odpadu
sobota 6.4.2024, od 12:50 hod. do 16:15 hod.
POVINNOSTÍ OBČANA je odevzdat odpad osobně obsluze 
sběrny a neponechávat odpad volně u sběrného místa!!!

12:50 - 13:15 Sídliště u bývalých potravin
13:20 - 13:45 Důl Jan
13:50 - 14:15 Křižovatka ulic Palackého Husova
14:20 - 14:45 V ulici Svatojiřská na odbočce ke koupališti
14:50 - 15:15 Křižovatka ulic Čadova a Wolkerova
15:20 - 15:45 Křižovatka ulic Dr. Tyrše a 28. října
15:50 - 16:15 Náměstí před bývalou restaurací Sport
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… píše se rok 1971 …

Stav žáku na ZDŠ

Na ZDŠ bylo jen 337 žáků; bez pobočky byly třídy 1., 
3., 6. a 7. Ve většině tříd bylo pouze kolem 20 žáků. 
V červnu 1971 bylo nedostatečnou známkou 
klasifikováno 17 žáků, tj. cca 5 %. Z nich 2 žáci 
postoupili do vyšší třídy z důvodu věku 
a dvojnásobného opakování třídy. 4 žáci byli 
klasifikováni 3 st. z chování, protože se dopouštěli 
hrubých přestupků, podvodů, krádeží a zameškali 
mnoho neomluvených hodin.

Sběr surovin

Ve sběru odp. surovin se škola umístila na 2. místě ve 
Středočeském kraji. Žáci odevzdali 136 636 kg surovin 
v hodnotě 53 000 Kč a 130 kg léčivých bylin.

Dopisování s SSSR

Bylo obnoveno dopisování žáků s pionýry ze SSSR. 

Žáci a pionýři vystupovali na slavnostech a schůzích. 
Na ZDŠ byla beseda žáků a učitelů s nejstaršími členy 
KSČ ss. Jar. Falcníkem, Al. Šmolíkem a Al. Sedlákem.

Mateřská škola

Na mateřské škole byly zapsány 62 děti, docházelo jich 
v průměru 56. MŠ zavádí stále intenzivněji přípravu 
dětí pro vstup do ZDŠ. Děti jsou ve 2 vyučovacích 
jednotkách denně seznamovány s výtvarnou, hudební, 
pracovní a tělesnou výchovou a soustavně je u nich 
rozvíjena řeč. Jen 7 dětí předškolního věku 
nedocházelo do MŠ.

Zdroj: Kronika 1968 - 1976, str. 50-51

Zpráva je doslovně opsána.

Pokud vlastníte materiály, které stojí za uchování 
v kronikách, budeme velmi rádi, když nám je 
poskytnete. Z poskytnutých dokumentů bude provedena 
fotokopie a originál bude ihned vrácen zpět.

Střípky z kroniky

Začátkem tohoto roku proběhly dvě 
oslavy devadesátých narozenin našich 
klientů. I přes úctyhodný věk obou 
jubilantů nebyla nouze o bujarou zábavu 
plnou tance a zpěvu. Naší Zdeničče 
a Veskovi přejeme mnoho zdraví, štěstí 
a spokojenosti do dalších let.

Dalším důvodem k setkání v naší jídelně 
byl 8. březen – Mezinárodní den žen. 
Večer, který se tentokrát protáhl až do 
pozdních večerních hodin, proběhl 
v country stylu – tímto děkujeme skvělé 
partě úžasných hudebníků za super 
muziku. Známé písničky rozespívaly 
i roztančily většinu účastníků tohoto 
večera. Na stolech plných sladkého 
i slaného občerstvení nemohla chybět 
kytička pro přítomné dámy a kdo měl 
štěstí v tombole, odnesl si i nějakou 
milou výhru.

Děkuji zaměstnankyním DPS Libušín, že ve svém volném čase dokáží připravit tyto krásné akce….dělat radost 
seniorům má smysl!

Simona Došková
KK města Libušín

Oslavy v domě pro seniory
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Mládežnické oddíly strávily celou zimu střídavě 
v tělocvičnách v Libušíně, Vinařicích a sportovní hale 
ZŠ Smečno. Při počtu dětí, které v Baníku hrají a při 
rozměrech naší libušínské tělocvičny, nezbývá než 
cestovat za tréninky po okolí.

Jak již bylo uvedeno v posledním článku, spousty 
turnajů se v průběhu zimy zúčastnili kluci z mladší 
přípravky (ročníky 2016 a 2017). Velké díky patří 
nejen trenérům Lukáši Veltruskému a Milanu 
Dlouhému, ale i rodičům, kteří si tak od fotbalu 
„neodpočinuli“ ani přes zimu a své ratolesti na 
turnajích doprovázeli.

Ovšem nezahálely ani další mládežnické kategorie. 
Borci z minipřípravky (ročník 2018 a mladší) si svůj 
první turnaj v životě užili v Unhošti, kde poměřili síly 
s borci z dalších devíti týmů celého kladenského okresu. 
Jak u této kategorie bývá zvykem, nepočítala se 
vítězství a ani prohry – vyhráli tak všichni. Kluci ze 
starší přípravky odehráli jeden turnaj na Kladně 
a zvládli i několik přátelských utkání.

Poměrně slušnou porci zápasů v průběhu zimy zvládli 
i dorostenci. Na hřišti rakovnického Tatranu odehráli 

zimní ligu. V Lounech se poměřili s FK Peruc 
a posledním dosud domluveným přátelákem před 
začátkem jarní sezóny je zápas se Slavojem Kladno 
v Rynholci. Všechny zápasy se samozřejmě musely 
odehrát na umělé trávě, proto tolik cestování.

Ale dost bylo zimy, všichni se těšíme, až vyběhneme na 
libušínský trávník. Pokud chcete, aby se vaše dítě 
stalo součástí baníkovské fotbalové party, přiveďte ho 
v průběhu jara na hřiště. Trénuje v úterý a čtvrtek 
vždy od půl páté.

Výše uvedené by nebylo možné bez finanční podpory 
našeho města a dalších partnerů klubu. Mezi ně 
tradičně patří Národní sportovní agentura, pan Marek 
Solčanský a jeho firma SOL. Na podzim začala 
finančně mládež Baníku podporovat i společnost 
Helukabel. Všem partnerům velmi děkujeme.

Velké díky patří samozřejmě i všem mým trenérským 
kolegům, které do trénování libušínských fotbalových 
nadějí dávají ohromné množství svého volného času.

Martin Ježek,trenér mládeže

SK Baník Libušín - zprávy z mládeže

Minipřípravka v Unhošti 2

Tým minipřípravky na zimním turnaji OFS Kladno v Unhošti 4. 
února 2024
horní řada zleva: trenéři: Martin Ježek, Ivan Olejár a Milan Dlouhý; 
níže stojící řada zleva: Jonáš a Honza Fuchsovi, Adam Šebesta
klečící zleva: Robin Olejár, Michal Svoboda a Lukáš Machovský
ležící zleva: Marian Dimov, Sebastian Škrlík a Simon Olejár (ten 
jako doprovod:)

Mladší přípravka na turnaji v Ruzyni 3. února 2024 
pod ní popisek: Tým mladší přípravky na turnaji 
v Ruzyni 3. února 2024)

trenéři zleva: Lukáš Veltruský a Milan Dlouhý
stojící zleva: Eliáš Vacek, Matěj Šedivý, Míša Svoboda, Kuba 
Soukup, Tadeáš Baránek a Kuba Zoubek
klečící/ležící zleva: Jáchym Skoupý, Alex Hrabovský a Vítek 
Veltruský



Mužstva dospělých po náročné podzimní sezóně se po 
posledních zápasech v listopadu uchýlila na rozdíl od 
mládeže k odpočinku. Mnozí netrpělivě vyhlíželi 23. 
leden, kdy oficiálně začínala zimní příprava. Všichni 
věděli, co je čeká – každoroční méně oblíbené období 
dřiny, většinou bez míče.

V nezávidění hodné situaci, kdy jaro bude bojem 
o záchranu I.B třídy, převzal naše první mužstvo 
zkušený trenér Josef Fujdiar starší, bývalý skvělý 
fotbalista. Za zmínku stojí jeho působení v Blšanech 
a postup do druhé nejvyšší fotbalové soutěže. Zájem 
o jeho služby měly prvoligové týmy Budějovic či 
Hradce Králové. Proti však byly Blšany, které jej 
neuvolnily. Později se vrátil do druholigového Kladna, 
tam si ale nepadli do oka s trenérem Poštulkou. 
Stěhoval se do Rakovníka a do Chomutova. Zajímavé 
bylo jeho zahraniční angažmá – v rakouském FC 
Amaliendorf si zahrál 4. nejvyšší soutěž s bývalými 
„Dukláky“ Zdeňkem Nehodou a Luďkem Macelou. 
Velkým zážitkem byl pohárový zápas s Rapidem Vídeň. 
Svoji kariéru končil v klubech nižších soutěží – 
Kolešovicích a KDC Beroun. Ještě úspěšnější je Josef 
Fujdiar jako futsalista. Několik sezon odehrál za SK 
Kladno v nejvyšší soutěži a zhruba před deseti lety byl 
zvolen nejlepším futsalistou Kladenska.

Tréninkové jednotky hráči nabírali střídavě na umělé 
trávě na SK Kladno, umělé trávě na SK Slaný 
a prostorách Sletiště. Účast na trénincích byla velice 
dobrá, průměrně chodilo 15 hráčů, na prvním tréninku 
jich bylo dokonce 22!

Zpestřením „úmorné“ tréninkové práce byla víkendová 
přátelská utkání na umělé trávě v Rynholci:

Libušín – Hrdlív 2:4 (1:1) Branky: Veselý, Fujdiar ml.

Naše nekompletní sestava podlehla soupeři, který vzal 
záchranu v OP vážně a tvrdě se připravuje od začátku 
ledna.

Libušín – Slaný B 1:0 (0:0) Branka: Maroušek

Naše mužstvo podalo proti účastníku I.A třídy výborný 
výkon a po zásluze zvítězilo.

Libušín – Smečno 5:2 (1:1) Branky: Maroušek 2, 
Křenek, Portužák D., Fujdiar ml.

Dobře připravený soupeř „zlobil“ pouze první poločas. 
Druhý poločas byl jednoznačně v režii libušínského 
mužstva.

Libušín – Slavoj Kladno 3:2 (0:1) Branky: Obradovič, 
Kolařík, Kvapil

Kvalitní kladenský tým, prošpikovaný bývalými 
libušínskými hráči ovládl první poločas. V našem týmu 
citelně chyběl stoper David Portužák a celý první 
poločas to v našich řadách skřípalo. Velké problémy 
naší obraně dělal bývalý libušíňák Tomáš Abrhám, 
jehož přehled a pohyblivost velmi přispěla 
k poločasovému výsledku. Po jeho vystřídání soupeř 
oslabil a na herním projevu i výsledku to bylo znát.

Zimní příprava se chýlí ke konci, zakončíme ji 16. 
března posledním přátelským utkáním proti týmu 
Mšeckých Žehrovic.

Vzhledem k reorganizaci nejnižších krajských soutěží – 
I.B tříd, kdy místo 5 skupin od příštího ročníku bude 
losováno obsazení pouze 4 skupin, bude jarní část 
soutěže nesmírně dramatická a naším jednoznačným 
cílem je umístění do 8.místa. Minimálně pět týmů z naší 
skupiny bude sestupovat do Okresního Přeboru.

První důležité jarní mistrovské utkání sehraje náš 
první tým na horké půdě TJ Baník Švermov 23.3. od 
15.hodin. Přijďte naše hochy povzbudit, budou to 
potřebovat.

Závěrem bych chtěl všem hráčům i novému trenérovi 
poděkovat za velmi dobrou práci v přípravě a popřát jim 
mnoho sportovních úspěchů v jarní části sezóny. Ať boj 
o záchranu dopadne dle našeho přání a týmu se vyhnou 
zranění a podobné komplikace. 

Fotbalová zima
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Ilustrační foto
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Areál bývalého slovanské hradiště u dnešního kostela 
sv. Jiří nad Libušínem je už řadu let zázemím a sídlem 
ochránců přírody z ČSOP Kladensko.

Počátky spolku však nejsou paradoxně spojeny ani tak 
s ochranou přírodních hodnot, jako spíš hodnot 
historických a kulturních. Právě památkově chráněný 
areál svatojiřského kostela s cennou dřevěnou zvonicí 
a malou usedlostí potřeboval rychlý zásah, aby o svou 
hodnotu nepřišel.

Prvním velkým počinem tak byla renovace zvonice 
a nedlouho poté i vybudování naučné stezky, která 
návštěvníkům připomíná jak právě místní bohatou 
historii, tak i přírodu. Ta je díky blízkosti Přírodního 

parku Džbán až nečekaně pestrá. A to jak druhově, tak 
i barevně, což je zřejmé zvláště v době květu tzv. 
“jarního aspektu” dymnivek, orsejí, podbílků či 
plicníků.

Ostatně údržba stezky je jednou z každoročních aktivit, 
které si stanovujeme za úkol. Kromě stezky pak 
dlouhodobě pečujeme o pozemky okolo kostela tak, aby 
se díky občasnému kosení obnovila podoba květnaté 
louky.

V posledních letech je ale naším největším soustem 
revitalizace původních sadů na terasách jižní stráně 
Hradiště. Zde se nám už podařilo dvě terasy vyčistit od 
náletových dřevin, osázet novými ovocnými stromy 

a travní porost ve vhodných 
obdobích sekat. Naše práce už 
dokonce nese své plody, a to teď 
není řeč o jablkách, hruškách 
a třešních ze zdejších stromů. 
Velice brzy po našem zásahu 
jsme si všimli výskytu 
některých vzácných druhů ptáků, hub a rostlin, mezi 
nimi i dvou zástupců orchidejí. Díky úspěchům 

v sadech jsme si posléze troufli přibrat do péče ještě 
lokalitu u Pcher, která je významná výskytem silně 
ohrožené podzimní rostliny hořečku nahořklého. 
Kromě výše zmíněného pořádáme také každoročně tři 
akce: Ukliďme svět (letos 6. 4.), Noc kostelů (7. 6.) 
a drakiádu (říjen).

Za zmínku stojí i některé jednorázové akce: v minulém 
roce se nám po dlouhých snahách podařilo prosadit 
vyhlášení mohutného dřínu obecného, který roste 
u vstupu na akropoli Hradiště, za památný strom. Rok 
předtím se pak završila letitá snaha o návrat zvonu do 
dřevěné zvonice, takže už má Hradiště opět svůj hlas. 
O tom se mohou návštěvníci přesvědčit osobně při 
komentovaných prohlídkách, které se konají vždy 
během posledního víkendu v měsíci.

Mnohé z našich aktivit jsou podpořeny městem 
Libušín, dále pak dlouhodobě spolupracujeme 
s Montessori školou Kladno a v poslední době se 
rozbíhají nové spolupráce s některými libušínskými 
spolky, například oddílem Skautů. I přes široký záběr 
aktivit však není naše členská základna nijak početná, 
takže vítáme každého zájemce o členství, občasnou 
fyzickou pomoc, případně finanční nebo materiální 
podporu.

Michal Procházka
ČSOP Kladensko

Zprávy z Hradiště: Český svaz ochránců přírody 
Kladensko představuje svoji činnost
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Komu by se po třech měsících zimy nestýskalo po jaru? 
Sem tam vykoukne prchavé sluníčko, dny se prodlužují 
a ve školce Na Kopečku jsme se pohroužili do 
poznávání jarní přírody i prvních jarních kytiček.

Chystáme se na vycházky do okolí a osázení záhonků 
na školní zahradě semínky ředkve, hrachu a mrkvičky. 
Začali jsme navštěvovat plavecký kurz v Tuchlovicích 
a starší děti nacvičují vystoupení na Vítání občánků. 
Dále se těšíme na Dopravní den, který připravujeme 
společně se Základní školou Libušín.

Také my bychom vás rádi pozvali na několik pěkných 
akcí.

Již na konci února jsme zahájili pravidelná setkání 
Berušky pro děti a jejich rodiče, kteří do školky zatím 
nechodí a mají zájem si u nás nezávazně pohrát 
a poznat prostředí naší mateřské školy. Další setkání 
Berušky budou pravidelně nabízena rodičům a dětem 
každý druhý čtvrtek v sudých týdnech.

Zápis pro nový školní rok proběhne 10. a 11. května 
2024.

V sobotu 6. dubna 2024 pořádáme od 19:00 hodin ve 
velkém sále pohostinství v Třebichovicích
4. společenský večer mateřské školy. Navážeme tak na 
tradici, kterou jsme odstartovali v roce 2017 
společenským večerem k 70. výročí založení mateřské 
školy. K tanci i poslechu zahraje skupina Ikaros 
a v programu je i taneční vystoupení. Přijďte s námi 
oslavit 77. narozeniny školky.

V úterý 30. dubna 2024 zveme všechny příznivce 
tradiční akce na čarodějnický oheň s hudbou, 
posezením a zahradními hrátkami - Čarodějnice Na 
Kopečku, které pořádáme s Kulturní komisí Města 
Libušín.

Jarní probouzení v libušínské mateřské škole

V sobotu 8.června 2024 se opět otevřou všem 
zájemcům brány dvou krásných zahrad v Libušíně 
v rámci akce Víkend otevřených zahradu.

Ta naše „školková“ – Janova zahrada bude otevřena už 
podruhé a návštěvníci si zde mohou prohlédnout 
přírodní herní a výukové prvky, načerpat energii 
a občerstvit se pod korunami staletých stromů. Tento 
prostor, který slouží nejen pro hry a vzdělávání dětí, 
ale také jako místo setkávání a pořádání různých 
společenských akcí, se může v sobotu 8. června 
proměnit v místo pro příjemný rodinný piknik, setkání 
přátel nebo i zavzpomínání na čas dětství.

Připravujeme také komentovanou prohlídku, výstavu 
fotografií, tvořivou dílničku, občerstvení a prodej 
rostlin, medu a místních produktů.

Dalším místem zapojeným do tohoto projektu, které 
budou moci zájemci v Libušíně navštívit, je zahrada 
paní Fenclové, inspirovaná stylem anglických zahrad. 
V tomto roce bude otevřena pro návštěvníky Víkendu 
otevřených zahrad již po páté. Tento zahradnický 
skvost, respektující přírodě přátelské postupy 
zahradničení, je volně rozdělený na okrasné a užitkové 
prostory, kde se nachází například kompostovací 
plochy, skleník nebo výběh pro slepice.

Až zaklepe Víkend otevřených zahrad na vrátka, 
můžete je s námi otevřít.

Krásné jarní dny v Libušíně i v jeho okolí přeje školka 
Na Kopečku

Pozvánka na libušínský Víkend otevřených 
zahrad
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Spousta chutí, jeden skauting – motto výstavy k výročí 
85 let od založení našeho střediska. Pojďme alespoň 
trošku ochutnat, co jsme pro naše příznivce, rodiče 
a všechny, co fandí libušínskému skautingu připravili.

Výstava se konala v termínu 9. – 10. 12. 2023 
v budově bývalé hasičárny, kterou nám zapůjčilo 
město, touto cestou bychom za zapůjčení rádi 
poděkovali. Prostor jsme se snažili využít na maximum, 
proto hned v předsálí byla připravena malá výstava. 
Několik panelů s textem a několika fotografiemi se 
věnovalo připomínce a památce Jiřího Navrátila, 
bývalého starosty Junáka a také člověka, který bych 
několikrát vězněn, mimo jiné byl jako totálně nasazený 
v jáchymovských dolech. O svém životě přednášel a my 
měli to štěstí, že před několika lety byl přednášet 
i u nás v klubovně, jeho vyprávění bylo tak strašně 
zajímavé, že z jedné návštěvy se staly návštěvy dvě.

Hlavní sál hasičárny byl naplněn panely, na kterých se 
návštěvníci mohli dočíst něco málo z naší historie. 
Opravdu jen něco málo, protože naše historie je velmi 
rozsáhlá a mohli bychom jí věnovat celý sál. K vidění 
byl i kroj našeho zakladatele bratra Akély, který se 
vystavuje opravdu jen při významných příležitostech. 
Návštěvníci si mohli prohlédnout všechny dochované 
kroniky a mnozí z nich se i v kronikách našli, buď své 
fotografie, nebo si mohli přečíst i své zápisy, hodně 
z nich se tak vrátilo myšlenkami do dob, kdy 
skautovali. Aby atmosféra byla co nejautentičtější stál 
v rohu náš stan, který již za pár měsíců s radostí 
využijeme na táboře. Na plátně běžela sekvence s videí 
s několika stovkami fotografií, kde se spousta 
návštěvníků našla.

Každý oddíl měl svou prezentaci, aby se i rodiče 
a ostatní rodinní příslušníci mohli podívat, co s dětmi 
provádíme na schůzkách či střediskových akcích. Ve 
vitrínkách byly k vidění knihy Základy junáctví 
v několika vydáních a mnoho typů skautských 
slibových lilií. Návštěvníci si mohli také prohlédnout 
středisková trička, mikiny, vesty a na stropě obdivovat 

několik desítek skautských šátků, které členi střediska 
posbírali nejen na republikových akcích, ale také na 
několika Jamboreech jak celosvětových, tak 
evropských.

Jeden panel byl také věnován skautování v období 
covidu, který si rozhodně zasloužil svůj panel. Ani 
Junák nezahálel a nechal vyrobit sympatické roušky 
v několika barvách a velikostech. Během pandemie 
spousta středisek doručovala nákupy a zajišťovala 
servis mnoha lidem, kteří byli nejvíce ohroženi 
nákazou. I naše středisko se zapojilo a pomáhalo 
s koordinací nákupů.

Naše středisko si velice váží všech, kteří stojí za jeho 
vznikem a mnozí z těchto inspirativních členů jsou 
bohužel ve skautském nebi. Panel nesoucí Název 
skautské nebe byl vzpomínkou na všechny, kteří 
skautingu v Libušíně dali své srdce, a díky mnoha 
z nich máme tu možnost i v současné době prezentovat, 
jak se nám jako středisku daří.

Samozřejmostí bylo, že jsme nechali zhotovit sadu 
odznaků, které si bylo možné zakoupit v několika 
barvách. Komu se nehodil odznak, mohl si pořídit 
nášivku a tou ozdobit svůj kroj. Motto výstavy bylo 
jednoznačné, a tak se doslova nabízelo vyrobit i lžíce, 
na které jsme nechali toto motto vygravírovat. Malý 
návštěvníci si mohli vyrobit svou vlastní placku s logem

této výstavy, což většina z nich kvitovala s nadšením.

Výstava se podařila, děkujeme všem, kteří si našli 
chvilku a přišli buď zavzpomínat na období, kdy 
skautovali, nebo se podívat, jak se nám daří, co děláme, 
co budeme dělat a kam směřujeme.

Děkujeme vedení města, které nás podporuje a této 
podpory si velice vážíme a jsme si vědomi, že bez ní 
bychom si nemohli dovolit spoustu věcí, které bychom 
chtěli.

Děkujeme

Spousta chutí, jeden skauting
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se konalo dne 1.11.2023 od 15.30 hod. a 16.00 hod. 
v obřadní síni MÚ.

Vítání občánků

Krumphanzl Daniel, Nováková Gabriela, Šrajer 
Jakub, Truhlář Šimon

Krejčí Štěpánka

se konalo dne 8.11.2023 od 15.30 hod. v obřadní síni 
MÚ.

Krček Jakub, Sláma Samuel, Horová Amálie, Rédli 
Sofia

Druhou březnovou sobotu se v budově „bývalé 
Hasičárny“ konal po celý den již tradiční Velikonční 
jarmark. Potěšil nás stále rostoucí zájem prodávajících 
se této akce zúčastnit a prezentovat tak své výrobky. 
Zároveň si přišli na své i nakupující, kteří měli na výběr 
velkou škálu velikonočních věnců, jarních dekorací, 
pomlázek, perníčků a další množství pestrého 
sortimentu.

Na prostranství před vchodem voněly ze stánků 
makronky, uzeniny a sladké dobroty z naší vyhlášené 
cukrárny „Na Letné“.

Na dalších jarmarcích i jiných připravovaných akcí 
v našem městě se těšíme na viděnou!

Simona Došková
KK města Libušín

Jarmark


